
Motion till riksdagen 

1989/90:Jo914 
av Gudrun Norberg (fp) 
Minskad användning av blyhagel 

Att sprida ut bly iir \kadligt för naturen. Av den anledningen har di�ku�sio

ner uppkommit om användningen av blyhagel vid jakt och �purtskytte. Det 

är otvivelaktigt sa att uppemot l (XJO tun bly �prid� varje ar ut i naturen ge

nom användningen av blyhagel. Det är en negativ miljöpaverkan. �om na

turligtvi ingen ser som ön�kvärd. 

Det är emellertid inte alldeles enkelt att övergå till annat ämne än bly i 

hagel. Det finn� idag ammunition med �tal hagel. men hit till� har �kjutre ul

taten givit �imue stabilitet och sammanilallning i hagelsvärmen med �ärnre 

triifbäkerhet �u m följd. Å ven ett ökat gevärslitage har konstaterat�. 

Miljöaspekterna är dock �a viktiga. som jag ser det. att ansträngningarna 

att hitta bra alternativ till blyhagel är angelägna. Fragan bör bli föremal för 

utredning och för�ök. Det arbetet bör naturligtvis ske i nära sarnarbete mel

lan berörda myndigheter och jägarorganisationerna. Det är. fr:m djur

skydds�ynpunkt. viktigt att alternativ kan hitta� som inte ger upphov till 

�kadeskjutningar och lidande för djuren. 

Riksdagen bör ho� regeringen begära en utredning i detta �yfte. 

Hemställan 

Med hänvi�ning till det anförda hem�tälls 

att rik�dagen ho� regeringen begär en utredning i enlighet med vad 

i motionen anforb om möjligheterna till en övergang fran blyhagel till 

hagel �om föror�akar mindre �kada pa miljön. 

Stockholrn den 22 januari 1990 

Gudrun Norberg (fp) 
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